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[Formanden.] 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

I skrivelse af dags dato meddeler finans- 
ministeren, at han ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af merværdiaf- 
홢 giftsloven. (Tilskud til mejeriprodukter 

m. v.), 
forslag til lov om fornyelse af et statspræmie- 

obligationslån og 
forslag til lov om ændring af lov om Dan- 

marks forvaltningshøjskole. 

Der er foretaget ændringer i følgende 
udvalg: 

Det udenrigspolitiske nævn (11/10 74): 
Udtræder: Nyborg 
Nyt medl.: Erlendsson 

Markedsudvalget (11/10 74): 
Udtræder: Nyborg 
Nyt medl.: Ipsen 

Forsvarsudvalget (14/10 74): 
Udtræder: Poul Westergaard 
Nyt medl.: Lis Starcke 

Markedsudvalget (15/10 74): 
Udtræder: Bracher 
Ny stedf.: Kaare Frederiksen 

Arbejdsmarkedsudvalget (15/10 74): 
Udtræder: Bracher 
Nyt medl.: Kaare Frederiksen 

Erhvervsudvalget 15/10 74): 
Udtræder: Bracher 
Nyt medl.: Kaare Frederiksen 

Retsudvalget (15/10 74): 
Udtræder: Bracher 
Nyt medl.: Kaare Frederiksen 

Kulturudvalget (15/10 74): 
Udtræder: Bracher 
Ny stedf.: Kaare Frederiksen 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Finansministeren (Anders Andersen): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte 

forslag til lov om ændring af merværdiafgifts- 
loven. (Tilskud til mejeriprodukter m.v.). 

Lovforslaget er et led i den aftale om gen- 
nemførelse af besparelser m.v., som i sidste 
måned blev truffet af en række partier. 

Lovforslaget er en ændring til merværdi- 
afgiftsloven og vedrører tilskuddene til 
mejeriprodukter. Efter de gældende regler 
udbetales tilskud til mælk, fløde, smør og 
ost. Det er nu tanken at afskaffe tilskuddet 
til smør, ost og piskefløde, således at der 
fremtidig kun ydes tilskud til mælk og anden 
fløde end piskefløde. Besparelsen for stats- 
kassen ved indskrænkningen vil blive ca. 
220 mill. kr. årlig. 

Lovforslaget indeholder endvidere nogle 
ændringer af merværdiafgiftsloven, der bl.a. 
har karakter af en ajourføring under hensyn 
til den prisstigning, der er sket siden mer- 
værdiafgiftens gennemførelse for over 7 år 
siden. Herved vil henved 30.000 mindre 
virksomheder kunne blive fritaget for moms- 
registrering. Dette betyder ikke alene en 
lettelse for virksomhederne, men også for 
de administrative myndigheder. Om ind- 
holdet af disse ændringer i øvrigt skal jeg 
nøjes med at henvise til lovforslagets be- 
mærkninger. 

Jeg skal anbefale lovforslaget til tingets 
velvillige behandling. 

Jeg skal endvidere fremsætte forslag til lov 
om fornyelse af et præmieobligationslån. 

Den 22. september 1975 udløber det 
præmieobligationslån på 100 mill. kr., som 
blev optaget i 1965. Det drejer sig om de grå 
obligationer, der lyder på hver 100 kr. Lånet 
blev udsolgt i november 1968. 

Da det må anses for ønskeligt at fastholde 
den opsparing, der er anbragt i dette lån, og 
da det samtidig er ønskeligt for finansmini- 
steriet at fortsætte lånet på 100 mill. kr. til 
7 pet. i årlig renteudgift, foreslås det at forny 
lånet for en 20-årig periode. 

I lighed med fornyelser af andre stats- 
præmieobligationslån foreslås fornyelsen 
gennemført på den måde, at gyldigheden af 
de eksisterende obligationer forlænges, så- 
ledes at der i forlængelsesperioden udtræk- 
kes præmier til samme beløb og af samme 
antal som hidtil. 

Erfaringen fra tidligere forlængelser af 
præmieobligationslån viser, at man herved 
opnår, at langt den største del af obligations- 
ejerne fortsat deltager i lånet. 

Som følge af lånets fornyelse foreslås som 


